

جامعة أسيوط تنظم ملتقى تدريبي بعنوان "إعداد الإدارة الوسطى (قادة المستقبل)" لتنمية مهارات القيادات الشابة

برعاية الدكتور أحمد المنشاوي، رئيس جامعة أسيوط، انطلقت اليوم الأحد الموافق 20 يوليو فعاليات الملتقى التدريبي بعنوان: "إعداد الإدارة الوسطى (قادة المستقبل)"، والذي تنظمه الإدارة العامة لإدارة وتنمية الموهاب، ويستمر على مدار ثلاثة أيام حتى 22 يوليو، وذلك بقاعة المناقشات بالمبني الإداري للجامعة، وتحت إشراف الأستاذ شوكت صابر، أمين عام الجامعة.

وأكَّد الدكتور أحمد المنشاوي أن تنظيم هذا الملتقى يأتي في إطار جهود الجامعة لتنمية الكوادر الإدارية وتأهيل العاملين بالمستوى الوظيفي الأول من مجموعة الوظائف التخصصية لتولي المناصب الإشرافية مستقبلاً، مشيرًا إلى أن الملتقى يستهدف تنمية المهارات القيادية والإدارية، وتعزيز كفاءة الأداء المؤسسي، بما يسهم في إعداد صاف ثان مؤهل وقدر على مواكبة التغيير وتحقيق التميز الإداري. وأشار بما تقدمه إدارة وتنمية الموهاب من برامج تدريبية تهدف إلى التطوير المستمر للجهاز الإداري بكافة قطاعاته.

وشهد الملتقى حضور كل من: الأستاذ أسامة السيد، أمين عام الجامعة المساعد، والأستاذ عبد القادر مهران، رئيس الإدارة المركزية للموارد البشرية، والأستاذ خالد عمران، مدير عام الإدارة العامة لإدارة وتنمية الموهاب، إلى جانب مشاركة نحو 60 متدرباً من العاملين بالمستوى الوظيفي الأول من مختلف قطاعات الجامعة.

وفي كلمته، أعرب الأستاذ شوكت صابر عن تقديره لموضوع الملتقى الذي يسعى إلى إعداد صاف ثان من القيادات الشابة القادرة على إحداث تغيير إيجابي ورفع كفاءة العمل الإداري، مؤكداً أن القيادة الوعية هي الركيزة الأساسية لأي تطور مؤسسي، وأن بناء قدرات الكوادر الوسطى يمثل استثماراً حقيقياً في مستقبل الجامعة. كما تمنى للمشاركين تحقيق أقصى استفادة من البرنامج التدريبي، والنجاح في ترجمة مخرجاته إلى أداء ملموس.

ويتناول الملتقى على مدار أيامه عدداً من المحاور المهمة، أبرزها: أهمية إعداد الصاف الثاني من القيادات، تحفيز القيادات على دعم الفكرة، الصفات الازمة لشاغلي المناصب الإشرافية، دور المدير في إحداث وإدارة التغيير وتحسين مناخ العمل، معوقات التغيير، تأثير تكنولوجيا الاتصال على بناء الصاف الثاني، أساليب تقييم أدائه، ودوره في اتخاذ وصنع القرار. كما يناقش الملتقى أهمية فهم المديرين لدراويف وسلوكيات المروّسين، ودورهم في تحفيزهم وتنمية الاتجاهات الإيجابية لديهم.

ويُحاضر في الملتقى نخبة من أعضاء هيئة التدريس بجامعة أسيوط، وهم: الدكتور عبد القادر، المدرس بقسم إدارة الأعمال بكلية التجارة، والدكتور أحمد سيد سباعي، المدرس بقسم إدارة الأعمال بكلية التجارة، والدكتور باسم سليمان صالح، الأستاذ بقسم أصول التربية بكلية التربية.

Assiut University organizes a training forum entitled "Preparing middle management (future leaders)" to develop the skills of young leaders

Under the patronage of Dr. Ahmed El-Minshawy, president of Assiut University, the training forum entitled "Preparing middle management (future leaders)", organized by the General Department of talent management and Development, kicked off today, July 20, and will last for three days until July 22, in the discussion Hall of the administrative building of the university, under the supervision of Professor Shawkat saber, secretary general of the University.

Dr. Ahmed El-Minshawy stressed that the organization of this forum comes within the framework of the University's efforts to develop administrative cadres and qualify employees at the first career level from the group of specialized jobs to assume supervisory positions in the future, pointing out that the forum aims to develop leadership and administrative skills, and enhance the efficiency of institutional performance, thus contributing to the preparation of a qualified second class capable of Keeping Up With Change and achieving administrative excellence. He praised the training programs provided by the talent management and development department aimed at the continuous development of the administrative apparatus in all its sectors.

The forum was attended by Mr. Osama Al-Sayed, assistant secretary general of the University, Mr. Abdulkader Mehran, head of the central human resources department, and Mr. Khaled Omran, director general of the talent management and Development Department, in addition to the participation of about 60 trainees from the first level of employees from various sectors of the University.

In his speech, Professor Shaukat saber expressed his appreciation for the theme of the forum, which seeks to prepare a second class of young leaders capable of creating positive change and raising the efficiency of administrative work, stressing that conscious leadership is the main pillar of any institutional development, and that building the capabilities of middle cadres represents a real investment in the future of the University. He also wished the participants to make the most of the training program and to succeed in translating its outputs into concrete performance.

Over the course of its days, the forum will address a number of important topics, most notably: the importance of preparing the second row of leaders, motivating leaders to support the idea, the necessary qualities for supervisory positions holders, the role of the manager in creating and managing change and improving the work climate, obstacles to change, the impact of communication technology on building the second row, methods of evaluating his performance, and his role in decision-making. The forum also discusses the importance of managers understanding the motives and behaviors of subordinates, and their role in motivating them and developing positive trends.

د/ احمد المنشاوي
رئيس الجامعة

تنظم الادارة العامة لادارة وتنمية الموهوب
ملتقى للموهوب تحت عنوان

اعداد الادارة سطى "قادة المستقبل"

مدير عام الادارة العامة لادارة وتنمية الموهوب
د/ خالد عصمان احمد





